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	第 1 條
Article 1
	高雄醫學大學（以下簡稱本校）為提昇博士班研究生水準，依據本校「研究生學
位考試辦法」第三條第二款規定，訂定本準則。
Kaohsiung Medical University (KMU or “the University”) formulates the KMU Regulations for Doctoral Students Applying for Degree Dissertation Examination (“the Regulations”) in accordance with Paragraph 2 of Article 3 of the KMU Regulations for Postgraduate Student Degree Examination to enhance the standards of doctoral students.

	第 2 條
Article 2
	博士班研究生須於提出學位論文考試時，通過下列一項之英文檢定：
Doctoral students shall pass one of the following English proficiency tests before applying for the degree dissertation exam:
一、100 學年度(含)前入學：
1. For students enrolled in or before the academic year 2011
(一) 托福測驗成績(TOEFL)：托福紙筆測驗(ITP)500 分(含)以上或托福電腦



	
	測驗(CBT) 173 分（含）以上或托福網路測驗(IBT) 61 分(含)以上。
       (1) TOEFL: TOEFL ITP 500 or above, TOEFL CBT 173 or above, or TOEFL IBT 61 or above.
(二) 全民英檢中高級初試及格。
         (2) The first-stage exam of the GEPT high-intermediate level.
(三) 多益(TOEIC) 600 分(含)以上。
        (3) TOEIC 600 or above.
(四) 雅思(IELTS) 4.5 分(含)以上。
  (4) IELTS 4.5 or above.
二、101 學年度起至 105 學年度入學新生適用：
2. For students enrolled between the academic years 2012 and 2016:
(一) 托福測驗成績(TOEFL)：托福紙筆測驗(ITP)500 分(含)以上或托福電腦測驗(CBT) 193 分(含)以上或托福網路測驗(IBT) 68 分(含)以上。
(1) TOEFL: TOEFL ITP 500 or above, TOEFL CBT 193 or above, or TOEFL IBT 68 or above.
(二) 全民英檢中高級初試及格。
(2) The first-stage exam of the GEPT high-intermediate level.
(三) 多益(TOEIC)600 分(含)以上。
(3) TOEIC 600 or above.
(四) 雅思(IELTS) 5.5 分(含)以上。
(4) IELTS 5.5 or above.
三、106 學年度起入學新生適用：應符合本校英文能力檢定之規定，其標準由各系所、學位學程另訂之，且應於招生簡章與課程科目學分表中明訂。
3. For students enrolled in or after the academic year 2017: Students shall meet the English proficiency test requirements set by the University. Standards for these requirements are stipulated separately by each department, graduate institute, and degree program and shall be specified in the admission brochure.
在校期間經修習本校語言與文化中心開設之進修英文課程，並考試通過者，視同符合。但各系所、學位學程有更嚴格規範者，從其規定，並於課程科目學分表中
明訂。
Students who have completed English courses offered by the Center for Languages and Culture at the University and passed the exams during their study period are deemed to have met the English proficiency test requirements. However, any stricter regulations set by departments, graduate institutes, and degree programs shall prevail and shall be specified in their course and credit lists.

	第 3 條
Article 3
	醫學研究所博士班研究生申請學位論文考試資格如下：
The qualifications for doctoral students in the Graduate Institute of Medicine applying for the degree dissertation exam are as follows:
一、93 學年度前入學之博士班研究生，須符合下列條件之一：
1. Doctoral students enrolled before the academic year 2004 shall meet one of the following requirements:
(一) 2 篇原著論文：須在就讀博士課程期間完成且均為博士論文之一部份；其中至少 1 篇以第 1 作者發表於 SCI 的期刊。
(1) Two original articles: They shall submit two original articles completed during their studies in the doctoral program. These articles shall be part of their dissertation. They shall publish at least one of the articles as the first author in an SCI journal.
(二) 1 篇原著論文：須以第 1 作者發表於 SCI 之 I.F.1.5 以上或該學門相關領域排名前百分之四十以內之期刊。
(2) One original article: They shall publish one original article as the first author in an SCI journal with an impact factor (IF) of 1.5 or above or ranked within the top 40% in relevant fields of their studies.
二、93 學年度起至 94 學年度入學之博士班研究生：提出 2 篇原著論文，須在就讀博士課程期間完成且均為博士論文之一部分，並符合下列條件之一：
2. For doctoral students enrolled in the academic years 2004 and 2005, they shall submit two original articles completed during their studies in the doctoral program. These articles shall be part of their dissertation and shall meet one of the following requirements:
(一) 2 篇論文均以第 1 作者發表於 SCI 期刊其 I.F.在 1.5(含)以上或該學門相關領域排名前百分之四十(含)以內之期刊。
(1) They shall publish two original articles as the first author in SCI journals with an IF of 1.5 or above or ranked within the top 40% in relevant fields of their studies.
(二) 2 篇論文中有 1 篇以第 1 作者發表於SCI 之I.F.在 6.0(含)以上之期刊，另一篇發表於其他任何期刊。
(2) They shall publish one original article as the first author in an SCI journal with an IF of 6.0 or above and the other original article in any journal.
三、95 學年度起入學之博士班研究生：提出 2 篇原著論文，須在就讀博士課程期間完成且均為博士論文之一部分，並符合下列條件之一：
3. For doctoral students enrolled in or after the academic year 2006, they shall submit two original articles completed during their studies in the doctoral program. These articles shall be part of their dissertation and shall meet one of the following requirements:
(一) 2 篇論文均以第 1 作者發表於 SCI 期刊其 I.F.在 2.0(含)以上或該學門相關領域排名前百分之三十(含)以內之期刊。
(1) They shall publish two original articles as the first author in SCI journals with an IF of 2.0 or above or ranked within the top 30% in relevant fields of their studies.
(二) 2 篇論文中有 1 篇以第 1 作者發表於SCI 之I.F.在 5.0(含)以上之期刊，另 1 篇發表於任何 SCI 期刊。
(2) They shall publish one original article as the first author in an SCI journal with an IF of 5.0 or above and the other original article in any journal.
自 95 學年度以後，博士班學生入學未滿 3 年者，除有 1 篇以第 1 作者發表於 SCI
之 I.F.6.0(含)以上之期刊外，不得提前申請學位論文考試。
For doctoral students enrolled in or after the academic year 2006, those who have been enrolled for less than 3 years shall not be permitted to apply for the degree dissertation exam in advance unless they have already published one original article as the first author in an SCI journal with an IF of 6.0 or above.

	第 4 條
Article 4
	臨床醫學研究所博士班研究生申請學位論文考試資格如下：
The qualifications for doctoral students in the Graduate Institute of Clinical Medicine applying for the degree dissertation exam are as follows:
1、 論文初稿經指導教授初審通過。
1. The preliminary draft of their dissertation shall pass the preliminary review by their advisor.
二、畢業時須提出 2 篇原著期刊論文，須在就讀博士課程期間完成且均為博士論文之一部分，並符合下列條件之一：
2. At graduation, they shall submit two original articles completed during their studies in the doctoral program. These articles shall be part of their dissertation and shall meet one of the following requirements:
97 學年度起至 101 學年度入學之博士班研究生：
For doctoral students enrolled between the academic years 2008 and 2012:



	
	(一) 2 篇論文均以第 1 作者發表於 SCI 期刊(含接受發表證明)，其 Impact
Factor(簡稱I.F.) 3.0 (含)以上或該學門相關領域排名前百分之二十(含)
以內之期刊。
(1) They shall publish two original articles as the first author in SCI journals with an IF or 3.0 or above (including acceptance certificates for publication) or ranked within the top 20% in relevant fields of their studies.
(二) 2 篇論文中有 1 篇以第 1 作者發表於SCI 之I.F.在 5.0(含)以上之期刊，另 1 篇發表於任何 SCI 期刊。
(2) They shall publish one original article as the first author in an SCI journal with an IF of 5.0 or above and the other original article in any SCI journal.
102 學年度起至 110 學年度入學之博士班研究生：
For doctoral students enrolled between the academic years 2013 and 2021:
(1) 2 篇論文均以第 1 作者發表於 SCI 期刊(含接受發表證明)，其 Impact Factor(簡稱I.F.) 2.0 (含)以上或該學門相關領域排名前百分之三十(含)以內之期刊。
(1) They shall publish two original studies as the first author in SCI journals with an IF of 2.0 or above (including acceptance certificates for publication) or ranked within the top 30% in relevant fields of their studies.
(二) 2 篇論文中有 1 篇以第 1 作者發表於SCI 之I.F.在 5.0(含)以上之期刊，另 1 篇發表於任何 SCI 期刊。
(2) They shall publish one original article as the first author in an SCI journal with an IF of 5.0 or above and the other original article in any SCI journal.
111 學年度起入學之博士班研究生：
For doctoral students enrolled in or after the academic year 2022:
(一) 2 篇論文均以唯一之第 1 作者發表於 SCI 期刊(含接受發表證明)，其
I.F. 2.0 (含)以上或該學門相關領域排名前百分之三十(含)以內之期刊。
(1) They shall publish two original articles as the sole first author in SCI journals with an IF of 2.0 or above (including acceptance certificates for publication) or ranked within the top 30% in relevant fields of their studies.
(二) 2 篇論文中有 1 篇以唯一第一作者發表於 SCI 之 I.F.在 5.0(含)以上之期刊，另 1 篇以唯一第一作者發表於任何 SCI 期刊。
(2) They shall publish one original article as the sole first author in an SCI journal with an IF of 5.0 or above and the other original article as the sole first author in any SCI journal.
三、學生若要在 3 年內畢業(在合乎本校修業年限之下)，須有 1 篇論文發表的期
刊 I.F.在 6.0 以上，自 111 學年度起入學者，則須有 1 篇以唯一第一作者論文發表的期刊 I.F.在 8.0 以上。
3. To graduate within 3 years (while still meeting the University’s study period requirements), doctoral students shall publish one article in a journal with an IF of 6.0 or above. For doctoral students enrolled in or after the academic year 2022, they shall publish one article as the sole first author in a journal with an IF of 8.0 or above.
四、發表論文時，本所單位須為第 1 順位。
4. For article publication, the graduate institute shall be listed as the first affiliation.
五、博士班研究生申請學位論文考試之原著期刊論文，不得為以次級資料庫(如健保資料庫、非個人資料之統合分析)為主之研究。
5. The original journal articles submitted by doctoral students applying for the degree dissertation exam shall not be research primarily based on secondary databases (such as national health insurance databases or meta-analyses of non-personal data).

	第 5 條
Article 5
	轉譯醫學博士學位學程博士班研究生申請學位論文考試資格如下：
The qualifications for doctoral students in the Ph.D. Program in Translational Medicine applying for the degree dissertation exam are as follows:
1、 博士研究生須先通過資格考核，並以第1作者發表或已被接受SCI或EI論文，經指導教授同意後，始得申請博士學位考試。
1. Doctoral students shall first pass the qualifying exam and publish or have articles accepted by an SCI or EI journal as the first author. After obtaining the approval of their advisor, they may then apply for the doctoral degree exam.
二、99學年度起至104學年度入學之博士班研究生：提出2篇原著論文，須在就讀博士課程期間完成且均為博士論文之一部分，並符合下列條件之一：
2. For doctoral students enrolled between the academic years 2010 and 2015, they shall submit two original articles completed during their studies in the doctoral program. These articles shall be part of their dissertation and shall meet one of the following requirements:
(一) 2 篇論文均以第 1 作者發表於 SCI 期刊，其 I.F.在 2.0(含)以上或該學門相關領域排名前百分之三十(含)以內之期刊。
(1) They shall publish two original articles as the first author in SCI journals with an IF of 2.0 or above or ranked within the top 30% in relevant fields of their studies.
(二) 2 篇論文中有 1 篇以第 1 作者發表於SCI 之I.F.在 5.0(含)以上之期刊，另 1 篇發表於任何 SCI 期刊。
(2) They shall publish one original article as the first author in an SCI journal with an IF of 5.0 or above and the other original article in any SCI journal.
三、105學年度起入學之博士班研究生：提出原著論文，須在就讀博士課程期間完成且均為博士論文之一部分，並符合下列條件之一：
3. For doctoral students enrolled in or after the academic year 2016, they shall submit two original articles completed during their studies in the doctoral program. These articles shall be part of their dissertation and shall meet one of the following requirements:
(一) 2 篇論文均以第 1 作者發表於 SCI 期刊，其 I.F.在 2.0(含)以上或該學門相關領域排名前百分之三十(含)以內之期刊。
(1) They shall publish two original articles as the first author in SCI journals with an IF of 2.0 or above or ranked within the top 30% in relevant fields of their studies.
(二) 2 篇論文中有 1 篇以第 1 作者發表於SCI 之I.F.在 5.0(含)以上之期刊，另 1 篇發表於任何 SCI 期刊。
(2) They shall publish one original article as the first author in an SCI journal with an IF of 5.0 or above and the other original article in any SCI journal.
(三) 以第 1 作者發表 SCI、SSCI 或 EI 論文 1～3 篇且累計 Impact factor≧
6.0，經指導教授同意後始得申請。
(3) They shall publish one to three articles as the first author in SCI, SSCI, or EI journals, with a cumulative IF of 6.0 or above. They may then apply for the doctoral degree exam after obtaining the approval of their advisor.



	
	四、在學之博士研究生，如有1篇以第1作者發表於I.F. 10.0 (含)以上之期刊原著
論文者，得申請博士學位考試。
4. Current doctoral students may apply for the doctoral degree exam if they have published one original article as the first author in a journal with an IF of 10.0 or above.
五、博士班學生入學未滿3年者，除有1篇以第1作者發表於SCI之I.F.6.0(含)以上之期刊外，不得提前申請學位論文考試。
5. Doctoral students who have been enrolled for less than 3 years shall not be permitted to apply for the degree dissertation exam in advance unless they have already published one original article as the first author in an SCI journal with an IF of 6.0 or above.

	第 6 條
Article 6
	環境職業醫學博士學位學程博士班研究生申請學位論文考試資格如下：
The qualifications for doctoral students in the Ph.D. Program in Environmental and Occupational Medicine applying for the degree dissertation exam are as follows:
1、 博士研究生須通過資格考核，並以第1作者發表SCI或EI論文1～3篇且累計 Impact factor≧6.0，經指導教授同意及委員會認同推薦後，始得申請博士學位考試。
1. Doctoral students shall first pass the qualifying exam and publish one to three articles as the first author in SCI or EI journals, with a cumulative IF of 6.0 or above. They may then apply for the doctoral degree exam after obtaining the approval of their advisor and the recognition and recommendation of the committee.
二、其畢業論文必須至少有1篇Corresponding Author為國衛院主指導教授。
2. At least one of the graduation articles shall include their primary advisor from the National Health Research Institutes as the corresponding author.
三、博士班學生入學未滿3年者，除有1篇以第1作者發表於SCI之I.F.6.0(含)以上之期刊外，不得提前申請學位論文考試
3. Doctoral students who have been enrolled for less than 3 years shall not be permitted to apply for the degree dissertation exam in advance unless they have already published one original article as the first author in an SCI journal with an IF of 6.0 or above.
109學年度起入學及在學的博士班研究生，除得依前款規定辦理外，亦得依下列規定辦理:
In addition to the provisions in the preceding paragraphs, doctoral students enrolled in or after the academic year 2020 may also proceed with relevant matters in accordance with the following stipulations:
1、 博士研究生須通過資格考核，並以第1作者發表SCI或EI論文1～3篇且累計 Impact factor≧6.0，並至少有1篇為單獨第一作者，經指導教授同意及委員會認同推薦後，始得申請博士學位考試。發表論文時，本學程單位需為第一順位。以相同貢獻(equal contribution)方式與他人並列論文第一作者時， Impact factor之分數須除以並列論文第一作者之人數。
1. Doctoral students shall first pass the qualifying exam and publish one to three articles as the first author in SCI or EI journals, with a cumulative IF of 6.0 or higher. They shall be the sole first author for at least one of these articles. They may then apply for the doctoral degree exam after obtaining the approval of their advisor and the recognition and recommendation of the committee. For article publication, the Ph.D. program shall be listed as the first affiliation. If they are listed as one of the co-first authors under the equal contribution mechanism, the impact factor shall be divided by the total number of co-first authors.
二、博士班學生入學未滿三年者，除有一篇以第一作者發表於 SCI 之I.F.6.0(含) 以上之期刊外，不得提前申請學位論文考試。
2. Doctoral students who have been enrolled for less than 3 years shall not be permitted to apply for the degree dissertation exam in advance unless they have already published one original article as the first author in an SCI journal with an IF of 6.0 or above.
三、博士班修業期間須於本校指導教授與國家衛生研究院指導教授之實驗室實
際參與研究工作，且有均達一個月以上之證明文件。
3. During their studies in the Ph.D. program, they shall actively participate in research work in the laboratories of both their advisor at the University and the advisor from the National Health Research Institutes, and they shall obtain documentation proving that they have served for at least one month.



第 7 條 牙醫學系博士班研究生申請學位論文考試資格如下：
Article 7 The qualifications for doctoral students in the School of Dentistry applying for the degree dissertation exam are as follows:

一、「一般生」：
1. General students:
（一）95 學年度前入學之博士班研究生，須符合下列資格之一：
(1) Doctoral students enrolled before the academic year 2006 shall meet one of the following requirements:
(1) 2 篇原著論文：須在就讀博士課程期間完成；其中至少 1 篇為博士論文之一部份且以第 1 作者發表於該所規定之 SCI/SSCI 的期刊。
i. Two original articles: They shall complete two original articles during their studies in the doctoral program. One of the articles shall be part of their dissertation and shall be published as the first author in an SCI or SSCI journal required by the graduate institute.
(2) 1 篇原著論文：須以第 1 作者發表於 SCI/SSCI 之 I.F. 1.5 以上或該學門相關領域排名前百分之四十以內之期刊。
ii. One original article: They shall publish one original article as the first author in an SCI or SSCI journal with an IF of 1.5 or above or ranked within the top 40% in relevant fields of their studies.
（二）95 學年度起至 105 學年度入學之博士班研究生，須符合下列資格之一：
(2) Doctoral students enrolled between the academic years 2006 and 2016 shall meet one of the following requirements:
(1) 2 篇原著論文：須在就讀博士課程期間完成；其中至少 1 篇為博士論文之一部份且以第 1 作者發表於該所規定之 SCI/SSCI 的期刊，另 1 篇須屬國科會優良雜誌或 EI 的期刊。
i. Two original articles: They shall complete two original articles during their studies in the doctoral program. One of the articles shall be part of their dissertation and shall be published as the first author in an SCI or SSCI journal required by the graduate institute. The other article shall be published in a journal recognized by the National Science and Technology Council as outstanding or in an EI journal.
(2) 1 篇原著論文：須以第 1 作者發表於 SCI/SSCI 之 I.F.1.5 以上或該學門相關領域排名前百分之三十以內之期刊。
ii. One original article: They shall publish one original article as the first author in an SCI or SSCI journal with an IF of 1.5 or above or ranked within the top 30% in relevant fields of their studies.
（三）106 學年度起入學之博士班研究生，須在就讀博士課程期間完成論文且為博士論文之一部分，並符合下列資格之一：
(3) Doctoral students enrolled in or after the academic year 2017 shall complete articles during their studies in the doctoral program, include the articles in their dissertation, and meet one of the following requirements:
(1) 2 篇原著論文：須以第 1 作者發表於該所規定之 SCI/SSCI 的期刊。
i. Two original articles: They shall publish two original articles as the first author in SCI or SSCI journals required by the graduate institute.
(2) 1 篇原著論文：須以第 1 作者發表於 SCI/SSCI 之 I.F.2.0(含)以上或該學門相關領域排名前百分之三十以內之期刊。
ii. One original article: They shall publish one original article as the first author in an SCI or SSCI journal with an IF of 2.0 or above or ranked within the top 30% in relevant fields of their studies.
二、參加「產學合作培育研發菁英計畫」研究生：
2. Postgraduate students participating in the Industry-Academia Cooperation Program for Cultivating R&D Elites
（一）博士班學生須先通過資格考核。
(1) Doctoral students shall first pass the qualifying exam.
（二）畢業時提出須在就讀博士班課程期間完成且均為博士論文之一部分，採點數積分方式核計且總積分不得少於 6，並符合下列條件：
(2) At graduation, they shall submit research completed during their studies in the doctoral program, and the research shall be part of their dissertation. Evaluation of the research will be based on a point accumulation system, with a minimum required total of 6 points. Additionally, they shall meet the following requirements:
(1) 1 篇論文須以第 1 作者發表於 SCI、SSCI 或 EI 期刊論文，積分 4。
i. They shall publish one article as the first author in an SCI, SSCI, or EI journal, earning 4 points.
(2) 至少完成以下其中 2 項：
ii. They shall complete at least two of the following items:

	項目
Item
	積分
Point

	另 1 篇已發表於 SCI、SSCI 或 EI 期刊論文
Publishing the other article in an SCI, SSCI, or EI journal.
	1

	正式申請送件國外專利申請書 1 份
Submitting one formal international patent application.
	1

	正式申請送件中華民國發明專利 1 件
Submitting one formal Republic of China patent application.
	1

	通過產學合作計畫書 1 件
Obtaining approval for one industry-academia collaboration project proposal.
	1

	通過科技專案研發計畫書 1 件
Obtaining approval for one technology project research and development proposal.
	1

	正式申請送件營運企劃書 1 份
Submitting one formal operation plan.
	1

	參加與產業相關且具審核機制之競賽並獲獎
Participating in a competition related to industries with a review mechanism and winning an award.
	1


第 8 條 藥學系博士班研究生申請學位論文考試資格如下：
Article 8 The qualifications for doctoral students in the School of Pharmacy applying for the degree dissertation exam are as follows:
一、97 學年度起入學之博士班研究生， 須以第 1 作者發表於 SCI/SSCI/EI 期刊之原著論文篇數 3 篇或 I.F.之總和 3.5(含)以上，且主要指導教授須為通訊作者；入學未滿 3 年者，除有 1 篇以第 1 作者發表於 SCI 之 I.F.6.0(含)以上之期刊外，不得提前申請學位論文考試。
1. For doctoral students enrolled in or after the academic year 2008, they shall publish three original articles as the first author in SCI, SSCI, or EI journals, or the total IF shall be 3.5 or above. Their primary advisor shall be the corresponding author. Those who have been enrolled for less than 3 years shall not be permitted to apply for the degree dissertation exam in advance unless they have already published one original article as the first author in an SCI journal with an IF of 6.0 or above.
二、103 學年度起入學之博士班研究生，其論文之第 1 作者係指單一第 1 作者。
2. For doctoral students enrolled in or after the academic year 2014, the first author of their papers means the sole first author.
三、112 學年度起入學之博士班研究生須先通過資格考核，始得提出論文考試


申請。發表期刊論文內容應為博士論文之一部分，發表之期刊論文，主要                                                          指導教授須為通訊作者，共同指導教授為作者，博士班研究生為單一第 1作者，且其發表之期刊論文必須符合下列資格之一：
3. Doctoral students enrolled in or after the academic year 2023 shall first pass the qualifying exam before submitting their dissertation exam application. The content of the articles they publish shall be part of their dissertation. For these publications, their primary advisor shall serve as the corresponding author, the co-advisor shall be listed as an author, and the doctoral students themselves shall be the sole first author. These papers shall meet one of the following requirements:
(一) 1 篇原著論文：發表於 SCIE/SSCI/EI 之期刊，且期刊為 I.F.10.0(含)
以上或該學門領域排名前 5%(含)以內。
(1) One original article: They shall publish one original article in an SCIE, SSCI, or EI journal with an IF of 10.0 or above or ranked within the top 5% of relevant fields of their studies.
(二) 2 篇原著論文：均發表於SCIE/SSCI/EI 之期刊，且期刊I.F.皆為 3.0(含)
以上或該學門領域排名前 30%(含)以內。
(2) Two original articles: They shall publish two original articles in SCIE, SSCI, or EI journals with an IF of 3.0 or above or ranked within the top 30% of relevant fields of their studies.
(三) 2 篇原著論文：均發表於 SCIE/SSCI/EI 之期刊，其中 1 篇為 I.F.5.0(含)
以上。
(3) Two original articles: They shall publish two original articles in SCIE, SSCI, or EI journals, with one of the articles published in a journal with an IF of 5.0 or above.
(四) 3 篇原著論文：發明專利或發表於 SCIE/SSCI/EI 之期刊，期刊 I.F.之                                                     總和 5.0(含)以上；發明專利獲證可計 1 篇，但專利不計 I.F.點數，且專利發明人須有主指導教授姓名。
(4) Three original articles: Students shall have either invention patents or publish articles in SCIE, SSCI, or EI journals, with a cumulative IF of 5.0 or above. A certified invention patent may count as one paper; however, patents do not contribute to IF points. Additionally, the patent shall include the primary advisor as an inventor.
(五) 4 篇原著論文：均發表於 SCIE/SSCI/EI 之期刊，其中 1 篇須為該學門                                                     領域排名前 50%(含)以內之期刊，本款僅適用於 6 年級以上。
(5) Four original articles: They shall publish four original articles in SCIE, SSCI, or EI journals. One of the articles shall be published in a journal ranked within the top 50% of relevant fields of their studies. This provision applies only to those in the sixth grade or above.
(六) 發表內容屬於統合分析(Meta-analysis)原著論文者，須符合下列規定之一:
(6) Those who publish meta-analyses as their papers shall meet one of the following requirements:
1. 1 篇原著論文及 1 篇統合分析(Meta-analysis)原著論文：1 篇發表於 SCIE/SSCI/EI 之期刊的原著論文，且期刊I.F.為 3.0(含)以上或該學 門領域排名前30%(含)以內及1 篇發表於SCIE/SSCI/EI 之期刊的統合分析原著論文，且期刊為該學門領域排名前 30%(含)以內。
i. One original article and one original meta-analysis: They shall publish one original article in an SCIE, SSCI, or EI journal with an IF of 3.0 or above or ranked within the top 30% of relevant fields of their studies. They shall also publish one original meta-analysis in an SCIE, SSCI, or EI journal ranked within the top 30% of relevant fields of their studies.
2. 2 篇統合分析(Meta-analysis)原著論文：均發表於 SCIE/SSCI/EI 之期刊的統合分析原著論文，且期刊為該學門領域排名前30%(含)以內。
ii. Two original meta-analyses: They shall publish two original meta-analyses in SCIE, SSCI, or EI journals ranked within the top 30% of relevant fields of their studies.
四、雙聯學制博士班外籍研究生之申請學位論文考試資格，另依所簽署之雙聯學制合約規定辦理。
4. The qualifications for foreign doctoral students in dual degree doctoral programs applying for the degree dissertation exam shall be handled in accordance with signed dual degree program agreements.
第 9 條 天然藥物研究所博士班研究生申請學位考試資格如下：
Article 9 The qualifications for doctoral students in the Graduate Institute of Natural Products applying for the degree dissertation exam are as follows:
一、 95 學年度前入學之博士班研究生須符合下列資格之一：
1. Doctoral students enrolled before the academic year 2006 shall meet one of the following requirements:
(一) 2 篇原著論文：須在就讀博士課程期間完成且均為博士論文之一部分；其中至少 1 篇以第 1 作者發表於國外 SCI 的期刊。
(1) Two original articles: They shall complete two original articles during their studies in the doctoral program. These papers shall be part of their dissertation. At least one of the articles shall be published as the first author in an international SCI journal.
(二) 1 篇原著論文：須以第 1 作者發表於 SCI 之 I.F.1.5 以上或該學門相關領域排名前百分之四十以內之期刊。
(2) One original article: They shall publish one original article as the first author in an SCI journal with an IF of 1.5 or ranked within the top 40% of relevant fields of their studies.
二、 95 學年度起至 103 學年度入學之博士班研究生：原著論文須在就讀博士課程期間完成且均為博士論文之一部分；並以第 1 作者發表於 SCI/SSCI/EI之雜誌，I.F.之總和 5.0(含)以上。
2. Doctoral students enrolled between the academic years 2006 and 2014: They shall complete original articles during their studies in the doctoral program. These articles shall be part of their dissertation. They shall publish the articles as the first author in SCI, SSCI, or EI journals, with a cumulative IF of 5.0 or above.
三、 104 學年度起入學之博士班研究生：原著論文或發明專利獲證須在就讀博士課程期間完成且均為博士論文之一部分，並符合下列條件之一：
3. Doctoral students enrolled in or after the academic year 2015: They shall complete original articles or receive certification for invention patents during their studies in the doctoral program. These articles or invention patents shall be part of their dissertation and shall meet one of the following requirements:
(一) 以第 1 作者發表於 SCI/SSCI/EI 之期刊論文 2 篇，其中 1 篇 I.F. 須為
2.5（含）以上或發表在學門領域排名前 40%(含)以內之期刊。
(1) They shall publish two articles as the first author in SCI, SSCI, or EI journals, with one of the articles published in a journal with an IF of 2.5 or above or ranked within the top 40% in relevant fields of their studies.
(二) 以第 1 作者發表於 SCI/SSCI/EI 之期刊 1 篇及 1 件發明專利獲證，其專利發明人須有主指導教授姓名。
(2) They shall publish one article as the first author in an SCI, SSCI, or EI journal and receive certification for one invention patent. The patent shall include the primary advisor as an inventor.
	
	(三) 以第 1 作者發表於 SCI/SSCI/EI 之期刊 1 篇，I.F.5.0(含)以上。
(3) They shall publish one article as the first author in an SCI, SSCI, or EI journal with an IF of 5.0 or above.

	第 10 條
Article 10
	毒理學博士學位學程研究生申請學位論文考試資格如下：
The qualifications for doctoral students in the Ph.D. Program in Toxicology applying for the degree dissertation exam are as follows:
1、 須以第 1 作者發表於 SCI/SSCI/EI 之期刊，篇數 3 篇或 I.F.之總和 3.5(含)以上。
1. They shall publish three articles as the first author in SCI, SSCI, or EI journals, or achieve a cumulative IF of 3.5 or above.
二、 博士班學生入學未滿 3 年者，除有 1 篇以第 1 作者發表於 SCI 之 I.F.6.0(含)
以上之期刊外，不得提前申請學位論文考試。
2. Doctoral students who have been enrolled for less than 3 years shall not be permitted to apply for the degree dissertation exam in advance unless they have already published one original article as the first author in an SCI journal with an IF of 6.0 or above.

	第 11 條
Article 11
	公共衛生學系環境暨職業安全衛生博士班研究生申請學位論文考試資格如下：
The qualifications for doctoral students in the Department of Public Health and Ph.D. Program of Occupational Safety and Health applying for the degree dissertation exam are as follows:

一、 101 學年度前入學之博士班研究生，須至少一篇原著論文：以第 1 作者發表
於 SCI/SSCI 之期刊，I.F.之總和 3.0（含）以上。
1. Doctoral students enrolled before the academic year 2012 shall publish at least one original article as the first author in an SCI or SSCI journal, with a cumulative IF of 3.0 or above.
二、 101 學年度起入學之博士班研究生，須符合下列資格之一：
2. Doctoral students enrolled in or after the academic year 2012 shall meet one of the following requirements:
(一) 2 篇原著論文：以第 1 作者發表於 SCI/SSCI 之期刊，其中 1 篇發表於該領域前 20％之期刊，另 1 篇發表於該領域前 50％之期刊。
(1) Two original articles: They shall publish two original articles as the first author in SCI or SSCI journals. One article shall be published in a journal ranked within the top 20% in relevant fields of their studies, and the other article shall be published in a journal ranked within the top 50% in relevant fields of their studies.
(二) 3 篇原著論文：以第 1 作者發表於 SCI/SSCI 之期刊，3 篇論文均須發表於該領域前 50％之期刊。
(2) Three original articles: They shall publish three original articles as the first author in SCI or SSCI journals ranked within the top 50% in relevant fields of their studies.
(三) 至少 2 篇原著論文：以第 1 作者發表於 SCI/SSCI 之期刊，I.F.之總和
5.0（含）以上。
(3) At least two original articles: They shall publish at least two original articles as the first author in SCI or SSCI journals, with a cumulative IF of 5.0 or above.
(四) 若要在 3 年內畢業(在合乎本校修業年限之下)：1 篇論文，以第 1 作者發表於 SCI/SSCI 之期刊，I.F.在 6.0（含）以上。
(4) To graduate within 3 years (while still meeting the University’s study period requirements), doctoral students shall publish one article as the first author in an SCI or SSCI journal with an IF of 6.0 or above.

	第 12 條
Article 12
	醫學檢驗生物技術學系博士班研究生申請學位論文考試資格如下：
The qualifications for doctoral students in the Department of Medical Laboratory Science and Biotechnology applying for the degree dissertation exam are as follows:
提出 2 篇原著論文，須在就讀博士課程間完成且均為博士論文之一部分，並符合下列條件之一：
They shall submit two original articles completed during their studies in the doctoral program. These articles shall be part of their dissertation and shall meet one of the following requirements:
一、 2 篇論文均以第 1 作者發表於SCI 期刊其I.F.在 2.0(含)以上或該學門相關領域排名前百分之三十(含)以內之期刊。
1. They shall publish two original articles as the first author in SCI journals with an IF of 2.0 or above or ranked within the top 30% in relevant fields of their studies.
二、 2 篇論文中有 1 篇以第 1 作者發表於 SCI 之 I.F.在 5.0(含)以上之期刊，另 1
篇發表於任何 SCI 期刊。
2. They shall publish one original article as the first author in an SCI journal with an IF of 5.0 or above and the other original article in any SCI journal.

	第 13 條
Article 13
	醫藥暨應用化學系博士班研究生申請學位論文考試資格如下：
The qualifications for doctoral students in the Department of Medicinal and Applied Chemistry applying for the degree dissertation exam are as follows:
一、107 學年度前入學之博士班研究生，須符合下列資格之一：
1. Doctoral students enrolled before the academic year 2018 shall meet one of the following requirements:
(一)以第 1 作者提出 2 篇 SCI 原著論文。
(1) They shall publish two original articles as the first author in SCI journals.
(二) 1 篇原著論文：須以第 1 作者發表於 SCI 之 I.F.1.5 以上或該學門相關領域排名前 40%以內之期刊。
(2) They shall publish one original article as the first author in an SCI journal with an IF of 1.5 or above or ranked within the top 40% in relevant fields of their studies.
二、107 學年度起入學之博士班研究生，須符合下列資格之一：
2. Doctoral students enrolled in or after the academic year 2018 shall meet one of the following requirements:
(一)以第 1 作者提出 2 篇 SCI 原著論文。
(1) They shall publish two original articles as the first author in SCI journals.
(二) 1 篇原著論文：須以第 1 作者發表於 SCI 之 I.F.3.5（含）以上或該學門
相關領域排名前 30%（含）以內之期刊。
(2) They shall publish one original article as the first author in an SCI journal with an IF of 3.5 or above or ranked within the top 30% in relevant fields of their studies.

	第 14 條
Article 14
	護理學系博士班研究生須在就讀博士課程期間完成論文 1 篇，且以第 1 作者發表
在 SCI 或 SSCI 之期刊，始得申請學位論文考試。
Doctoral students in the School of Nursing shall complete one paper during their studies in the doctoral program and publish it as the first author in an SCI or SSCI journal before applying for the degree dissertation exam.

	第 15 條
Article 15
	生命科學博士學位學程博士班研究生申請學位論文考試者須符合下列資格之一：
Doctoral students in the Ph.D. Program in Life Sciences applying for the degree dissertation exam shall meet one of the following requirements:
一、 以第 1 作者發表 2 篇原著論文於 SCI 期刊。
1. They shall publish two original articles as the first author in SCI journals.
二、 以第 1 作者發表 1 篇原著論文於 SCI 之 I.F.3.5(含）以上或該學門相關領域
排名前 30%（含）以內之期刊。
2. They shall publish one original paper as the first author in an SCI journal with an IF of 3.5 or above or ranked within the top 30% in relevant fields of their studies.



	第 16 條
Article 16
	博士班研究生提出之期刊原著論文須符合下列條件：
Original journal articles submitted by doctoral students shall meet the following requirements:
一、 須為入學後完成之研究成果（須包括實驗室工作）。
1. These articles shall be research results completed after enrollment (including laboratory work).
二、 須以本校及就讀之研究所名義發表。
2. These articles shall be published in the name of the University and their respective graduate institutes.
三、 主要指導教授及共同指導教授，其中 1 名為通訊作者，則另 1 名須為共同作者。
3. Of the primary advisor and co-advisor, one shall serve as the corresponding author, while the other shall be a co-author.
四、 論文須配合登錄在本校研發處提供之網頁上，提出畢業考核申請時，須同
時檢附登錄證明。
4. These articles shall be registered on the website provided by the Office of Research and Development of the University. When applying for the graduation exam, doctoral students shall submit the registration certificate.

	第 17 條
Article 17
	論文發表之期刊 I.F.須以刊登當年或前 1 年的 Journal Citation Reports(JCR)為依
據，且於提出畢業考核申請時，須同時檢附 JCR 排名。
The IF of the journal in which an article is published shall be based on the Journal Citation Reports (JCR) from the year of publication or the previous year. When applying for the graduation exam, doctoral students shall submit the JCR ranking.

	第 18 條
Article 18
	博士班研究生提出之畢業期刊論文不包括綜合評論(review)、短篇報告(brief report)、通訊( brief communication)、病例報告(case report)、書信(letter to editor, comment)、會議之會報(proceedings)或附冊(supplement)。惟綜合評論、短篇報告、通訊、病例報告及書信以第 1 作者發表於 SCI 之 I.F.在 10.0(含)以上之期刊，可專案簽呈提出畢業考核申請。
The graduation journal articles submitted by doctoral students shall not include reviews, brief reports, brief communications, case reports, letters or comments to editors, proceedings, or supplements. However, reviews, brief reports, brief communications, case reports, and letters or comments to editors published as the first author in SCI journals with an IF of 10.0 or above may be submitted to apply for the graduation exam on a case-by-case basis.

	第 19 條
Article 19
	本準則經教務會議審議通過後，自公布日起實施，修正時亦同。
[bookmark: _GoBack]The Regulations shall be passed by the Academic Affairs Meeting and then implemented on the date of promulgation and shall apply to subsequent amendments.



